
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 15. februar 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 308 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carolina Magdalene Maier (ALT). 

 

Spørgsmål nr. 308:  

”Hvad er ministerens strategi på forsknings- og udviklingsområdet i forhold til at ned-

bringe prisen på ny medicin, idet alle tendenser viser, at medicinpriserne kun vil blive 

tiltagende dyre fremadrettet?” 

 

Svar: 

Jeg kan oplyse, at Uddannelses- og Forskningsministeriet råder over økonomiske mid-

ler til forskning, herunder til konkret sundhedsforskning. Sundheds- og Ældreministe-

riet samarbejder løbende med Uddannelses- og Forskningsministeriet, universiteter-

ne, regionerne, kommunerne og industrien om sundhedsforskningen i Danmark for at 

sikre en hensigtsmæssige tilrettelæggelse af udmøntningen af forskningsmidler. 

 

For så vidt angår de seneste års udgiftsudvikling på medicinområdet kan jeg oplyse, 

at der som led i Aftalen om regionernes økonomi for 2016 er igangsat et analysear-

bejde, som skal se på, hvordan vi mest hensigtsmæssigt håndterer udfordringen med 

stigende medicinudgifter.  

 

Jeg har som bekendt allerede invitereret ordførerne til drøftelser om udfordringerne 

med stigende medicinudgifter. Som oplyst i mit brev af 29. december 2015 vil jeg 

desuden invitere ordførerne til en præsentation af resultaterne fra analysearbejdet i 

løbet af foråret.   
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